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György Alfréd: az imát nem elmagyarázni, hanem imádkozni kell 
2025. június 7. – MT, Krónika.ro, Székelyhon.ro, Hír TV, Index.hu, Magyar Nemzet, maszol.ro, 

hargitanepe.ro, Demokrata.hu, Vasarnap.hu  

Az imát nem elmagyarázni, hanem imádkozni kell, a csíksomlyói Szűz Mária pedig arra kéri 

híveit: tanítsák meg gyermekeiket is "imára kulcsolt kézzel élni", mert az imádság a remény 

kapuja. "Imádkozzunk Mária anyai oltalma alatt és legyünk reményhordozók!" - kérte a 

zarándokokat szombati szentbeszédében György Alfréd kamilliánus szerzetes, az idei 

csíksomlyói pünkösdi búcsú szónoka. A pünkösdszombati hőség ellenére az idei búcsús 

nagymisére is több százezren érkeztek a világ minden tájáról Csíksomlyóra, a Kis- és a 

Nagysomlyó-hegy közötti nyeregbe, a Hármashalom-oltár elé. A csíksomlyói kegyhely a Ferenc 

pápa által meghirdetett jubileumi szentévhez alkalmazkodva "A remény zarándokai" mottóval 

szervezte meg az idei fogadalmi nagybúcsút. A zarándokok között Sulyok Tamás köztársasági 

elnök és felesége, Nagy Zsuzsanna, valamint Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes, Nacsa 

Lőrinc és Soltész Miklós államtitkár, Kelemen Hunor RMDSZ-elnök és a szövetség több 

országos, helyi politikusa is jelen volt. Az idei búcsún a háromszéki árvízkárosultak javára 

gyűjtött adományokat a Gyulafehérvári Caritas. A csíksomlyói program részeként délután 

csángó szentmisét tartanak a Szent Péter és Pál-plébániatemplomban. 

 

Sulyok Tamás államfő Marosvásárhelyre, Gyimesfelsőlokra és Gyimesbükkre 

látogatott 
2025. június 6. – MTI, Demokrata, Magyar Hírlap, maszol.ro 

Marosvásárhelyre, Gyimesfelsőlokra és Gyimesbükkre látogatott Sulyok Tamás köztársasági 

elnök pénteken, erdélyi magánlátogatása első napján. Az államfő Marosvásárhelyen 

megtekintette az Erdélyi Hagyományok Házát, Gyimesfelsőlokon az Árpád-házi Szent Erzsébet 

Római Katolikus Teológiai Líceumban fogadták, Gyimesbükkön Salamon József atyával 

találkozott a Krisztus Szent Teste és Vére Plébániában. Sulyok Tamás a Hagyományok Háza 

megtekintését követően informális megbeszélt folytatott Kelemen László elnökkel, Péter 

Ferenccel, Maros Megye Tanácsának elnökével, Kovács Mihály Levente megbízott 

polgármesterrel és Csibi Attilával, az RMDSZ helyi szervezetének ügyvezetőjével. A 

köztársasági elnök szombaton a csíksomlyói pünkösdi búcsún és szentmisén vesz részt. Sulyok 

Tamást a gyimesfelsőloki (Lunca de Sus) Árpád-házi Szent Erzsébet Római Katolikus Teológiai 

Líceumban Berszán Lajos atya, az iskola alapítója köszöntötte, majd az iskola kápolnájában a 

diákok által előadott színdarab segítségével ismerhette meg az 1993-ban létrehozott Líceum 

történetét. A köztársasági elnök az ünnepségen elmondta: már gyermekkora óta érzi, hogy jó 

dolog magyarnak lenni, jó dolog az Isten szeretni, de Gyimesfelsőlokon, az Árpád-házi Szent 

Erzsébet Líceumban érezte talán a legerősebben a közösség és a Mindenható erejét. 
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Sulyok Tamás: az összefogásnak értéke van 
2025. június 9. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Felvidék.ma 

Az összefogás értékéről beszélt Sulyok Tamás köztársasági elnök hétfőn a Kovászna megyei 

Illyefalván a sajtó képviselőinek. Az itt élő emberek pontosan tudják, hogy mi az összefogás 

értéke, mert tudják, hogy összefogás nélkül semmi sincs - hangoztatta az államfő, aki 

ellátogatott a Keresztyén Ifjúsági és Diakóniai Alapítvány központjába, majd koszorút helyezett 

el a 200 éve született Jókai Mór szobránál. Számomra Székelyföld mindig a lelkemnek egy 

meghatározott pontján lévő, nagyon fontos hely volt - mondta Sulyok Tamás. Kifejtette: 

Máréfalvához személyes élmények, barátok kötik, sokszor volt Csíksomlyón, többször 

gyalogosan Székelyudvarhelyről, Máréfalváról. "Ezeket nem lehet elfelejteni" - fűzte hozzá. Az 

államfő felhívta a figyelmet a jelenlegi nehézségekre, a parajdi bányakatasztrófára, a 

háromszéki árvizekre. "Ezek most egy kicsit beárnyékolták a lelkemben ezt a helyzetet, de úgy 

gondolom, hogy a segítség lehetséges" - jelentette ki, hozzáfűzve: biztos benne, hogy lesz 

összefogás, Parajdon is lesz jövő. "Ezt láttam, amikor ott voltam, és ezt éreztem az (...) emberek 

gondolataiban" - mondta az államfő. Úgy foglalta össze az elmúlt napokat, hogy minden 

pillanatban azt tapasztalta: mekkora ereje van az összefogásnak, mekkora ereje van annak, 

amikor egy nemzet, egy nép együtt akar csinálni valamit, egy irányba kíván haladni. 

 

Sulyok Tamás: a közösség megújulásának fontos feltétele, hogy egységben 

legyünk egymással 
2025. június 9. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV, Pannon 

RTV 

A közösség megújulásának fontos feltétele, hogy egységben legyünk egymással, önmagunkkal, 

hogy megtapasztaljuk a nemzet határok feletti egységét - mondta Sulyok Tamás köztársasági 

elnök hétfőn Kézdiszentléleken, a szentmisét követően. Az államfő hangsúlyozta, személyesen 

is megerősíti, hogy most, amikor pusztító árvizeket él meg e vidék, számíthatnak ránk, 

Magyarországra is. Hozzátette, csatlakozik ahhoz a széles körű összefogáshoz, amelyet a 

székelység és az erdélyi emberek körében tapasztalt, és adományával támogatja a Magyar 

Ökumenikus Segélyszervezet árvízkárok enyhítését célzó tevékenységét. Sulyok Tamás 

kiemelte, számára pünkösd ünnepe mindig meggyőző erővel fejezte ki az egységet. Ezt az 

egységet élhetjük meg évről évre pünkösd szombatján is, amikor a világ magyarsága 

hagyományosan a Somlyó-nyeregben találkozik. Az egység és az újjászületés pünkösd 

kegyelme - mutatott rá az államfő, hozzátéve: hiszi, hogy mindez rajtunk is múlik. "A Szentlélek 

segít túllenni a nehéz időkön, és segít megtalálni az örömöt, a békességet és az élet szeretetét. 

És ebben mindig számíthatunk egymásra" - hangsúlyozta. 
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Semjén Zsolt: a magyar kormány 500 millió forinttal támogatja a csíksomlyói 

kegyhely felújítását 
2025. június 6. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Vaasárnap.hu, ma7.sk, 

Felvidék.ma, Vajma.info 

A magyar kormány 500 millió forinttal támogatja a csíksomlyói kegyhely felújítását, az összeg 

felét idén, a másik felét a következő két évben nyújtják át a templomot működtető ferences 

rendnek - jelentette be Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes pénteken Csíksomlyón, a 

kegytemplom előtt. Semjén Zsolt a magyar kormány képviseletében Urbán Eriknek, az Erdélyi 

Ferences Rendtartomány tartományfőnökének adta át a jó hírt a csíksomlyói és máriapócsi 

kegyhely örökségét bemutató szabadtéri kiállítás megnyitóján. Megnyitóbeszédében 

rámutatott: mély azonosság van Csíksomlyó és Máriapócs között, hiszen miközben a 

keresztény világ az iszlám invázió miatt támadás alatt áll, mindkét kegyhely kötődik az 

iszlámmal szembeni védekezéshez, a keresztény identitásunk megvédéséhez. Felidézte: 

Csíksomlyó Hunyadi János 1442-es marosszentimrei győzelméhez kapcsolódik, építése 

hálaadás volt azért, hogy Hunyadi legyőzte a török hadakat. 

 

Nacsa Lőrinc: 332 millió forint gyorssegély érkezik Székelyföldre 
2025. június 6. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Vaasárnap.hu, Origo, maszol.ro, szekelyhon.ro, 

Felvidék.ma, Vajma.info 

Háromszázharminckét millió forint sorssegély érkezik Székelyföldre a parajdi katasztrofális 

helyzet kezelésére - közölte a nemzetpolitikáért felelős államtitkár pénteken a közöségi oldalára 

feltöltött videójában. Nacsa Lőrinc azt mondta: a parajdi katasztrofális helyzetben a 

Székelyföld számíthat ránk. Kifejtette: szerdán, a Nemzeti Összetartozás Napján, a magyar 

közmédia egész napos adománygyűjtő kampánnyal és műsorfolyammal jelentkezett, és a 

magyar emberek 166 millió forint adományt ajánlottak föl Székelyföld megsegítésére. Orbán 

Viktor miniszterelnök, ígéretéhez híven, csütörtökön aláírta azt a kormányhatározatot, amiben 

ezt az összeget a magyar kormány megduplázza, így tehát 332 millió forint gyorssegély érkezik 

Székelyföldre - tette hozzá. "Eddig is turisztikai kampányokkal, gyorssegéllyel, illetve 

szakemberek bevonásával segítettük a parajdi helyzetet. Székelyföld ezután is számíthat ránk, 

mert mi, magyarok, a bajban összefogunk, és a legnagyobb bajokon is közösen túl tudunk 

lenni" - fogalmazott Nacsa Lőrinc. 

 

Nacsa Lőrinc: fontos megmutatni a vallásturisztikai helyszíneket, ezért indult el a 

Peregrinus platform 
2025. június 6. – MTI, Demokrata, Vasárnap.hu 

Magyarország kormánya fontosnak tartja megmutatni Székelyföld vallásturisztikai helyszíneit, 

és anyagi forrásokkal is támogatja ezt, ezért pénteken, egy nappal a csíksomlyói búcsú előtt itt 

indítják el a Peregrinus.hu vallásturisztikai platformot - jelentette be pénteken Csíkszeredában 

sajtótájékoztatón a nemzetpolitikai államtitkár. Nacsa Lőrinc a Magyarország Csíkszeredai 

Főkonzulátusán tartott sajtótájékoztatón elmondta: a magyar kormány számára 

keresztényként, magyarként fontos a Kárpát-medencében lévő épített, lelki örökség, ezért úgy 
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gondolja, hogy érdemes megmutatni turistáknak, zarándokoknak. Úgy vélte, a Csíksomlyóhoz 

hasonló vallásturisztikai helyszínek fontos szerepet játszanak a magyarság életében, lelkiekben 

is sokat nyújthatnak. Rámutatott: Magyarország kormánya kiemelten támogatja a 

vallásturizmust, és az Európai Unióban egyedülálló módon külön kormányzati szerv felelős 

ezért. Mint mondta, a magyarok versenyelőnye, hogy a Kárpát-medencében nem csak 

gyönyörű helyek vannak, hanem ezeken élő közösség is található, mint például Csíksomlyón a 

ferences szerzetesek, miközben Nyugat-Európában az elmúlt időszakban templomokat zártak 

be, alakítottak át múzeummá, diszkóvá, mecsetté. 

 

Lélekemelő lovaglás Csíksomlyóra – célba érkeztek a Márton Áron Pünkösdi 
Lovas Zarándoklat résztvevői  
2025. június 6. – Székelyhon.ro 

Négyszáz lovas érkezett meg Csíksomlyóra, a nyolcadik Márton Áron Pünkösdi Lovas 

Zarándoklat résztvevőként péntek délután, imaszalagokat, a magyarok imáit hozták az egész 

Kárpát-medencéből és a diaszpórából. Isten hozott benneteket! Erőt, tisztességet!” – így 

fogadta Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere a Márton Áron Pünkösdi Lovas Zarándoklat 

négyszáz fős csapatát. Bíró Barna Botond, Hargita Megye Tanácsának elnöke a lovas 

zarándoklat alapítójáról, a néhai Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkárról emlékezett 

meg, majd kifejezte abbeli reményét, hogy ezt a hagyományt tovább viszik. „Ide, Csíksomlyóra 

érkezik a világ magyarsága. Valaki lélekben, valaki gondolatban, és valaki fizikailag is itt lesz, 

de az biztos, hogy így gyűlünk össze azért, hogy nemzetünkért imádkozzunk. Elhoztuk a 

diaszpóra-magyarság, a Kárpát-medencében élő magyarság imaszalagjait is, és ha 

belelapozunk és megnézzük, akkor egyértelmű, hogy az imáink a békéért, a nemzetünkért, a 

fiataljainkért, a közösségeinkért szólnak.” – fogalmazott Nacsa Lőrinc, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára. Csibi Krisztina fideszes országgyűlési képviselő szintén 

megemlékezett Potápi Árpád Jánosról, akinek tiszteletére később egyperces néma csenddel 

hajtottak fejet a résztvevők, hiszen éllovasa volt a lovas zarándoklatnak.  

 

Soltész Miklós: táborokat, közösségi programokat támogat a magyar kormány 

Erdélyben 
2025. június 7. – MTI, Vasárnap.hu, Krónika, szekelyhon.ro, Vajma.info 

A székelyföldi, az erdélyi magyarság segítése természetes a magyar kormány számára, így 

táborokat, közösségi programokat is támogat – mondta Soltész Miklós, a Miniszterelnökség 

egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára a sajtónak tartott tájékoztatón 

Csíksomlyón. Nacsa Lőrinc, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára 

kiemelte: a Csík-térségi, Hargita megyei fiatalok és magyarok számíthatnak a magyar 

kormányra, ahogy eddig is. Soltész Miklós közölte: sok programon, támogatáson keresztül 

segítik a helyben maradást, a gazdasági, a kulturális és egyházi életet, s a csíksomlyói búcsú 

kapcsán pedig érdemes beszámolni néhány döntésről. A csíki térségben az egyik legfontosabb 

az anyanyelvi oktatás, a fiatalok közösségeinek támogatása - mondta Nacsa Lőrinc, a 

Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára. A Fidesz-KDNP vezette magyar 
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kormány mindig nemzetben gondolkodott, és mivel az ország határai nem azonosak a nemzet 

határaival, természetes, hogy felelősséget vállalunk és viselünk a külhoni magyar közösségek 

mellett is – hangsúlyozta.  
 

Soltész Miklós: az a feladatunk, hogy segítsük egymást 
2025. június 9. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV, Origo, maszol.ro 

Magyarország kormányának és a magyar embereknek is az a feladata, hogy amikor szükség van 

rá, segítsük egymást - hangoztatta Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi 

kapcsolatokért felelős államtitkára hétfőn a székelyföldi Oroszhegyen, ahol egyházi 

támogatásokat jelentett be. A Székelyudvarhely melletti község római katolikus templomában 

mondott beszédében Soltész Miklós emlékeztetett: az idei csíksomlyói pünkösdi búcsú egyik 

legfontosabb üzenete, hogy figyeljünk oda azokra, akik szükséget szenvedtek, bajba jutottak, 

természeti katasztrófák áldozatai. Szeretettel oda kell fordulni a parajdi és a háromszéki 

árvízkárosultak fele, akik bajban vannak - hívta fel a hívek figyelmét. Örvendetesnek nevezte, 

hogy Magyarországon és Erdélyben is gyűlnek az adományok mindkét közösségnek. Soltész 

Miklós emlékeztetett: a magyar kormánynak korábban felvállalt feladatai is vannak, és 

továbbra is igyekszik segíteni a székelyföldi közösségeket. A támogatásban részesülő 

beruházások között említette a Farkaslaka községhez tartozó Nyikómalomfalva új iskolájának 

építését, melyet 50 millió forinttal támogat a magyar kormány. Felidézte, hogy a régi épület 

földcsuszamlás miatt veszélyessé vált, ki kellett lakoltatni belőle az oktatási intézményt, és 

most új ingatlant építenek. 

         
A magyar állam elismerésében részesült Sárkány Árpád  
2025. június 6. – szekelyhon.ro 

A Magyar Érdemrend Tisztikeresztjével tüntették ki Sárkány Árpádot, nemzetközileg ismert 

vadgazdálkodási és vadászati szakembert pénteken. Az állami kitüntetést Semjén Zsolt, 

Magyarország miniszterelnök-helyettese adta át Sepsiszentgyörgyön. Mielőtt a Magyar 

Érdemrend Tisztikeresztjét átnyújtotta volna, Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes is 

elismerően szólt a szakemberről, akinek szerinte missziója a természet rendjének fenntartása: 

a vadgazdálkodás, vadászati kultúra erősítése. Kiemelte továbbá, hogy Sárkány Árpád segített 

a román – magyar vadászbarátságok kiépítésében, kulcsszerepet játszott az Egy a természettel 

Nemzetközi Vadászati és Természeti Világkiállítás megszervezésében is, amely összesen 1,6 

millió látogatót vonzott.  

 

Simion „szerelmet vallott” a trianoni diktátumnak  
2025. június 6. – Krónika, maszol.ro 

Az 1920. június 4-én aláírt, az első világháborúban győztes nyugati hatalmak által 

Magyarországra kényszerített, az országot feldaraboló trianoni diktátumot méltatta George 

Simion, a szélsőjobboldali Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) elnöke. A májusi 

államfőválasztást elvesztő Simion a közösségi oldalán foglalkozott a diktátummal. 1920. június 
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4-e nem egy átlagos nap volt, hanem az a pillanat, amikor az egész világ kénytelen volt elfogadni 

egy nép igazságát, amely hittel teli szívvel harcolt, és azt mondta, hogy egy nemzet vagyunk, és 

együtt akarunk lenni!” – fogalmazott a szélsőséges politikus. „Románia nem kért kegyelmet, 

nem kért szívességet. Igazságot kért. És meg is kapta, de nem azért, mert a nagyhatalmak 

szívességet tettek nekünk, hanem mert az igazságot nem lehetett tovább figyelmen kívül 

hagyni: hogy az erdélyi, bánsági, körösvidéki és máramarosi románok testvérei az Ókirályság 

románjainak. És hogy a háborúban hozott áldozatuk méltó jutalmat követelt – az UNIÓT. Ma 

már túl kevesen tudják, mit is jelent valójában Trianon. Túl kevesen tudnak még arról a több 

száz éves megaláztatásról, amelyet az erdélyi románok átéltek, akiktől megtagadták nyelvüket, 

hitüket és méltóságukat. Hogy nem hordhattak csizmát és nem építhettek templomot. Hogyan 

tartották a románokat saját országuk peremén. Trianon nem Magyarország büntetése volt. Az 

igazság pillanata volt. Magyarország csak azt veszítette el, amit erőszakkal elfoglalt. Mi 

visszaszereztük, ami már a miénk volt, vérrel és akarattal” – vélekedett a szélsőjobboldali 

politikus.  

 

Nincs előrelépés a magyar háborús hősök aradi központi temetője 

létrehozásának kérdésében  
2025. június 6. – Krónika 

Több mint négy évvel az aradi egyeztetések után sem történt előrelépés a világháborús magyar 

hősök aradi központi temetője létrehozásának ügyében. A Krónika által kapott információk 

szerint a labda a magyar fél oldalán van: miután azonosították a kialakítandó emlékhely 

területét, a Román Hősök Kultuszát Ápoló Hivatal várja a magyar Hadtörténeti Intézet és 

Múzeum részéről a tervek benyújtását, de erre azóta sem került sor. Időközben olyan – nem 

hivatalos – információt is hallottunk, miszerint a magyar fél elállt az emlékhely aradi 

létrehozásának tervétől, de mivel a honvédelmi minisztérium nem reagált, megpróbáltuk 

elérni telefonon a bukaresti magyar nagykövetség katonai attaséját – sikertelenül. Így sem 

megerősíteni, sem cáfolni nem tudjuk a híresztelést, mint ahogy arra sem kaptunk választ, hogy 

Aradon vagy valahol másutt alakítanak ki emlékhelyet a világháborús magyar hősöknek.  

 

Predoiu: a kormány első számú prioritása a parajdi sóbánya helyzete  
2025. június 6. – Krónika, szekelyhon.ro 

A parajdi sóbányában kialakult helyzet az ideiglenes kormány első számú prioritása, jelenleg a 

legsürgősebb a Korond-patak elterelése, a bányában esedékes beavatkozások csak ezután 

következhetnek – jelentette ki Cătălin Predoiu ügyvivő miniszterelnök. Aki szerint közép- és 

hosszú távon a parajdi helyzet rendezése marad a következő kormány egyik fő prioritása is. 

Ami a Korond-patak elvezetését illeti, az ügyvivő kormányfő arról beszélt, hogy „egy olyan 

csővezetékről van szó, amelybe bevezetik a Korond-patak vizét, hogy a vizet el lehessen terelni”. 

A cél, „hogy tovább tudjanak lépni a következő szakaszhoz, vagyis a szivárgási pontok 

lezárásához, majd jöhet egy hosszú távú terv a parajdi sóbányában felgyűlt vizet illetően, 

valamint annak kapcsán, hogy mi történik az egész gazdasági és társadalmi ökoszisztémával a 

környéken és így tovább” – mondta Predoiu az Antena 3 hírtelevízió csütörtök esti műsorában.  
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Tovább terjedtek a talajsüllyedések régi parajdi sóbányánál, nem lehet drónokat 

küldeni a mélybe  
2025. június 6. – Krónika, maszol.ro 

A régi parajdi sóbánya fölötti területen észlelt talajsüllyedések tovább terjedtek, de nem 

veszélyeztetik a térségben zajló munkálatokat – számolt be pénteken a Hargita megyei 

prefektúra a vészhelyzet kezelésébe bevont intézmények képviselőinek tanácskozása után. A 

hivatal közleménye szerint más területeken nem keletkeztek újabb kráterek. A prefektúra 

tájékoztatása szerint a veszélyeztetett terület környékén élők kilakoltatása legkevesebb további 

20 napig érvényben marad, és a vasárnap felépített védőgátat sem bontják el. A térség 

megközelítését továbbra is csendőrök és rendőrök korlátozzák, illetve a június 6-9. közötti 

pünkösdi hosszú hétvégére a Sóbánya utcában forgalomkorlátozásokat vezetnek be.  

 

„Szükség van azokra, akik értik az erdőt, mezőt”: elindulásának 10. évfordulóját 

ünnepelte a Sapientia agrármérnöki szaka  
2025. június 6. – Krónika 

Elindulásának 10. évfordulóját ünnepelte Sepsiszentgyörgyön a Sapientia Erdélyi Magyar 

Tudományegyetem agrármérnöki szaka pénteken. Az agrármérnöki szak péntek délelőtti 

jubileumi ünnepségén felszólalt többek közt Kató Béla református püspök, a Sapientia 

Alapítvány elnöke, Tamás Sándor, a Kovászna megyei tanács elnöke, Antal Árpád, 

Sepsiszentgyörgy polgármestere, Tonk Márton, az egyetem rektora, Dávid László, az egyetem 

korábbi rektora. Amint Tamás Sándornak a közösségi oldalon megjelent posztjában olvasható, 

„a Sapientia egyetem olyan intézmény, ahol nemcsak tudást, hanem hitet is átadnak. Hitet 

abban, hogy a termőföld és az erdő nem csupán faanyag és hektár, hanem örökség és élő 

rendszer”.  

 

Román–magyar járőrök vigyáznak a zarándokok biztonságára  
2025. június 6. – Krónika, maszol.ro 

Román–magyar vegyes járőrök gondoskodnak a pünkösdi ünnepek alkalmából Csíksomlyóra 

tartó vonatos zarándokok biztonságáról. A két ország rendőrségének együttműködése az 

elmúlt években is sikeres járőrözéseket tett lehetővé. A Kolozsvári Regionális 

Közlekedésrendészeti Rendőrség partnerségben a Magyar Rendőrséggel közös román–magyar 

járőrszolgálatot szervezett a csíksomlyói búcsú alkalmából. A magyar és román 

egyenruhásokból álló vegyes rendőrségi szolgálat a Hargita megyébe induló magyarországi 

különvonatok utasainak biztonságát szavatolja. Tevékenységüket a nemzetközi vonatokon, 

mind pedig a nyírábrányi és a biharkeresztesi vasútállomásokon végzik az utasok 

biztonságérzetének növelése érdekében.  
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Aradon kaptak lelki útravalót idén is az össznemzeti zarándokvonat utasai  
2025. június 6. – Krónika, Nyugati Jelen 

Idén is Arad volt az első romániai állomása a Csíksomlyó Expressz és a Székely Gyors nevű, 

Budapesten egy szerelvénnyé kapcsolt zarándokvonatnak, amely mintegy másfél ezer 

résztvevőt szállít a csíksomlyói pünkösdi búcsúba. Péntek délelőtt az aradi pályaudvaron helyi 

magyarok egy csoportja várta az utasokat, és testi-lelki útravalóval engedte tovább Székelyföld 

felé őket.  

 

Magyar napok Máramarosszigeten: közösségépítés a helyi szórványmagyarság 

életében  
2025. június 6. – Krónika 

A történelmi Máramaros egyik legjelentősebb magyar közösségi eseményévé vált a július 11–

13. között immár harmadik alkalommal rendezendő Máramarosszigeti Magyar Napok. Az 

elmúlt két év tapasztalatai alapján a rendezvénysorozat nemcsak sokszínű kulturális 

programjai, hanem közösségépítő szerepe révén is különleges helyet foglal el a helyi 

szórványmagyarság életében – írták a szervezők szerkesztőségünkhöz eljuttatott 

közleményükben. Mint kifejtették, céljuk kezdettől fogva az volt, hogy megszólítsák 

Máramarossziget és környéke magyar közösségét – különösen azokat, akik számára egyre 

kevesebb alkalom kínálkozik az identitást és a kulturális kötődést ápoló eseményeken való 

részvételre.  

 

Rendet vágott Hargita Megye Tanácsának működésében az új elnök  
2025. június 6. – szekelyhon.ro 

Nem megy egyik napról a másikra, de hamarosan lezárul Hargita Megye Tanácsa 

szakapparátusának átszervezése. Megtudtuk azt is, hogy a volt elnök, Borboly Csaba milyen 

feladatokat lát el új, alelnöki minőségében. Bíró Barna Botondtól, Hargita Megye Tanácsának 

elnökétől azzal kapcsolatban érdeklődtünk, hogy hogyan módosult a szakapparátus működési 

szabályzata, milyen változtatások lépnek érvénybe az intézményben. Mint mondta, az 

önkormányzati képviselők jóváhagyták az új működési szabályzatot, májusban már le is 

zajlottak az átszervezéshez szükséges belső vizsgák, és el is kezdték a munkát az új szabályzat 

szerint, a folyamat ebben a hónapban zárul le.  

 

A konduktorképzés és a Pető-módszeren alapuló rehabilitáció „háromszéki 

otthonába” is ellátogat Sulyok Tamás  
2025. június 6. – Krónika 

Az illyefalvi Pető Fejlesztő- és Képzőközpontot, valamint a Keresztyén Ifjúsági és Diakóniai 

Alapítvány (KIDA) konferencia központját is megtekinti székelyföldi látogatása során Sulyok 

Tamás. A magyar köztársasági elnök vizitje kapcsán Kató Ibolyával, a Kovászna megyei 

intézmények vezetőjével beszéltünk. A háromszéki pszichológus ugyanakkor intézetük 

rehabilitációs tevékenységeire, a konduktormunka és a Pető-módszer fontosságára is kitért.  
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Rendkívüli állapot elrendelésével lehetne felgyorsítani a beavatkozásokat 

Parajdon – Bíró Barna Botonddal beszélgettünk 
2025. június 6. – maszol.ro 

Rendkívüli állapot elrendelésével lehetne felgyorsítani a Parajdon szükséges beavatkozásokat 

– nyilatkozta a Maszolnak Bíró Barna Botond, Hargita Megye Tanácsának elnöke. Véleménye 

szerint amennyiben az államelnök kihirdetne egy erre vonatkozó döntést, katonai irányítással 

rövidebbre lehetne fogni az eljárásokat. Az, hogy a Dózsa-bánya beszakad, ma már nem kérdés, 

a kérdés az, hogy milyen gyorsan és egyszerre mekkora területen. A beszélgetésből az is kiderül, 

hogy elméleti síkon dolgozó, nemzetközileg elismert szakemberek is a helyszínen vannak, de a 

gyakorlati részt kellene gyorsítani. 

 

A találkozás öröme leírhatatlan – befutott Sepsiszentgyörgyre az össznemzeti 

zarándokvonat  
2025. június 6. – szekelyhon.ro 

Több mint ezer ember várta péntek este a csíksomlyói búcsúba igyekvő magyarországi 

zarándokvonatot, a polgármesteri hivatal pedig érkezésükre fúvószenekart rendelt, 

kürtőskaláccsal, pogácsával kínálta az érkezőket. Taps, üdvrivalgás és a magyar himnusz 

fogadta a sepsiszentgyörgyi állomásra pontosan este 8 órakor befutó zarándokvonatot, a 

peronon egy tűt sem lehetett volna leejteni. A várakozók és az érkezők arcán egyaránt a 

találkozás öröme látszott. A Magyarországról érkező össznemzeti zarándokvonatnak, amely a 

Csíksomlyó expressz és Székely gyors 16 összecsatolt vagonjából állt, 1100 utasa van.  

 

Novák Irén: elindult a Déryné Program Határtalanul alprogramja Erdélyben 
2025. június 7. – MTI, erdon.ro, Krónika 

A Déryné Program Határtalan alprogramja azért született, hogy minden magyar embernek 

egyenlő esélyt tudjunk biztosítani az anyanyelvi színházi élményekhez, hiszen joguk van a 

lakóhelyükön, vagy ahhoz közel megélni magyarságukat, kultúrájukat - jelentette ki a 

Kulturális és Innovációs Minisztérium (KIM) művészetért és közösségi művelődésért felelős 

helyettes államtitkára a kezdeményezés erdélyi indulása alkalmából pénteken 

Szatmárnémetiben. Novák Irén hangsúlyozta, olyan program kezdődött el, amely szervezetten 

juttatja el a magyar színház csodáját Erdély-szerte sok-sok településre megannyi családhoz, 

ezzel párhuzamosan a kárpátaljai, felvidéki és délvidéki nemzettestvéreinkhez. A művészet 

képes felülemelkedni a hétköznapi tényeken, az elszakítottságon, képes megőrizni és 

megerősíteni közösségeinket, ugyanakkor mesél testvériségről, tiszteletről, szeretetről, ezért a 

legnagyobb elismerés illeti azokat az alkotókat, művészeket, szervezőket és támogatókat, akik 

nélkül a Határtalan program csak fiókban lapuló stratégia volna, szép és nemes elgondolás, ám 

csak egy álom - fogalmazott a helyettes államtitkár, majd megjegyezte, májusban Kárpátalján, 

mostantól pedig Erdélyben válik valóra ez az álom. 
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Újabb segélyszállítmányokat juttat el az árvíz sújtotta Nagyborosnyóra az 

Ökumenikus Segélyszervezet  
2025. június 7. – MTI, Krónika, szekelyhon.ro, maszol.ro 

Az Ökumenikus Segélyszervezet másfél tonnás tartós élelmiszerből álló segélyszállítmányt 

juttat el az árvíz sújtotta Kovászna megyei Nagyborosnyóra – közölte a segélyszervezet az MTI-

vel közleményben szombaton. Az Ökumenikus Segélyszervezet tájékoztatása szerint a 

szállítmány tartós kenyeret, csomagolt pékárut, májkrémet, konzervet, müzliszeletet, lekvárt 

és kekszet is tartalmaz. Az ökumenikusok a segélyprogram következő szakaszában ezeket a 

könnyen összekészíthető és fogyasztható élelmiszeradagokat a szükségleteknek megfelelően 

osztják ki a kitelepített, illetve visszatérő családoknak. Az Ökumenikus Segélyszervezet 

országos összefogást hirdetett, hogy a határokon átívelő szolidaritás jegyében minél 

jelentősebb segítséget tudjon nyújtani a háromszéki árvíz károsultjainak, illetve a bizonytalan 

sorsúvá vált parajdi sóbánya dolgozóinak és családjaiknak.  

 

Sulyok Tamás köztársasági elnök is ott volt a csíksomlyói nyeregben 
2025. június 7. – szekelyhon.ro 

A zarándokok között volt az idei csíksomlyói búcsún Sulyok Tamás köztársasági elnök és 

felesége, Nagy Zsuzsanna is. A világi méltóságok közül még jelen volt többek között Semjén 

Zsolt miniszterelnök-helyettes, Nacsa Lőrinc és Soltész Miklós államtitkár, Kelemen Hunor 

RMDSZ-elnök, valamint a szövetség több országos, illetve helyi politikusa is. A csíksomlyói 

hegynyeregben összegyűlt zarándokok a tűző napon, kalappal, ernyővel védekezve hallgatták 

végig a misét. Sokan éjszaka vagy a hajnali órákban gyalog, egyházi énekeket énekelve érkeztek 

a keresztalják vagy szervezett kirándulócsoportok tagjaiként. Még többen érkeztek autóval, és 

voltak, akik lóháton zarándokoltak, illetve befutottak szombaton reggel a csíkszeredai 

vasútállomásra a Magyarországról indított zarándokvonatok is.  

 

Magyarországi diákok ,,tartják el” az erdélyi falusi turizmust  
2025. június 8. – Krónika 

Az utóbbi öt esztendőben számottevően visszaesett az erdélyi faluturizmus keretében vendégül 

látott hazai és külföldi turisták száma. A Kolozs megyei Kalotaszentkirályon a vendégfogadók 

száma is a felére csökkent: a szolgáltatást ma már többnyire a magyar kormány által támogatott 

Határtalanul program keretében érkező diákok veszik igénybe. Összeállításunkban annak 

néztünk utána, hogy mi okozza az 1990-es években nagy reményekkel induló falusi vendéglátás 

megbicsaklását. A Krónikának nyilatkozó Vincze Kecskés István, a kalotaszentkirályi falusi 

turizmus főszervezője arra panaszkodik, hogy a korábbi 40 vendéglátó gazda fele 

lemorzsolódott. Az egyik fő oka ennek az e-számlázási rendszer és a kasszagépek kötelező 

bevezetése volt, ami számos idős embert kirostált, akiknek sem kedvük, sem tudásuk nem volt 

az új pénzügyi elvárások elsajátítására. „Nem igaz az, hogy az új pénzügyi eljárás miatt nem 

érné meg a falusi turizmus. Ezeket az új követelményeket meg lehet tanulni, mint ahogy a 

vendéglátást folytatók is hamar sajátították” – mutatott rá portálunknak a kalotaszegi 

turistaszervező.  
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Parajdi bányakatasztrófa: a Korond-patak vizének sebességét csökkentő gátak 

építését javasolták a szakemberek  
2025. június 8. – Krónika, maszol.ro 

Miután felmérte a parajdi bányakatasztrófa után kialakult helyzetet, a hazai és külföldi 

szakemberekből álló bizottság két gát építését javasolta a Korond-patak vízsebességének 

csökkentésére. A Hargita megyei prefektusi hivatal vasárnapi tájékoztatása szerint az egyik, 

körülbelül 40 centiméter magas gátat már szombaton megépítették Parajdon, a másikat a 

vasárnapi nap folyamán fejezik be. A szakemberek arra számítanak, hogy ezek csökkentik a víz 

áramlási sebességét, illetve elősegítik a vízszint stabilan tartását a talajsüllyedéses részeken, 

amivel csökken a bánya hirtelen beomlásának kockázata. A gátak hozzájárulhatnak a víz 

sótartalmának csökkenéséhez a patak alsóbb szakaszain, de mérsékelik a zavarossá válását és 

az eróziót is.  

 

Segíts Parajdon! – „Minden lej, minden forint és minden euró számít”  
2025. június 9. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Elindult a Segitsparajdon.ro honlap, ahol a helyi adománygyűjtésekbe lehet bekapcsolódni – 

tájékoztatott hétfőn az RMDSZ. Mint írták, a weboldalon elérhetők a parajdiaknak szánt 

adományokat fogadó egyesületek adatai, és választ adnak a legfontosabb kérdésekre is. „A 

célunk, hogy a helyi kezdeményezések eljussanak a magyar közösségekhez itthon, a Kárpát-

medencében és azon túl, továbbá román barátainkhoz is” – mutat rá a Krónikához eljuttatott 

közlemény. A támogatók három célra adakozhatnak: a családok megsegítésére – az evakuált, 

rászoruló, munkájukat elvesztett emberek számára élelmiszerre, gyógyszerre, fűtésre, szállás 

biztosítására, a kiesett jövedelem pótlására, a turizmusból élők támogatására – közvetlenül 

azoknak, akik a turizmusból élnek, a turizmus újraindítására – Parajd turisztikai 

potenciáljának népszerűsítésére és további turisták bevonzására. Arra kérek mindenkit: adjon, 

ha tud, és szóljon barátainak, ismerőseinek is! Mert nincs olyan, hogy »túl kevés« – minden 

lej, minden forint és minden euró számít. A családoknak, a parajdi szállásadóknak, az 

árusoknak, mindazoknak, akiknek a turizmus a megélhetése – és akik most elveszítették azt” 

– üzeni Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke.  

 

Meghaladta a 250 millió forintot a székelyföldiek megsegítésére az Ökumenikus 

Segélyszervezet által indított gyűjtés  
2025. június 9. – MTI, Krónika 

Az ünnepi hétvégén az Ökumenikus Segélyszervezet adományszámlájára érkezett felajánlások 

összege meghaladta a 250 millió forintot (mintegy 620 ezer euró) – tájékoztatta a 

segélyszervezet hétfőn közleményben az MTI-t. Azt írták, az árvíz során károkat szenvedett 

háztartások újabb felmérésével és a következő hétvégéig elegendő tartósélelmiszer házról házra 

történő kiosztásával folytatódik az Ökumenikus Segélyszervezet munkája pünkösdhétfőn, a 

háromszéki Nagyborosnyón. A hétvégén megérkezett újabb másféltonnás segélyszállítmány 

tartóskenyeret, csomagolt pékárut, konzerveket és tartósélelmiszereket tartalmazott, 
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amelyekből vasárnap több tucat helyi önkéntes bevonásával készítettek el több mint száz 

csomagot – részletezték.  

 

SZNT: a parajdi katasztrófa bizonyítja, hogy a régiók sebezhetősége a kohéziós 

politika felelőssége is 
2025. június 9. – maszol.ro 

A parajdi sóbánya sorsa nemcsak helyi katasztrófa, hanem figyelmeztetés: ha a kohéziós 

politika nem veszi figyelembe a régiók sajátos kulturális és gazdasági örökségét, akkor Európa 

nemcsak gazdasági értékeket, hanem identitást is veszít – hívtak fel a figyelmet hétfői 

közleményében a Székely Nemzeti Tanács (SZNT). Mint írták, a nemzeti régiókért indított 

polgári kezdeményezés szervezői idén június 25-én, Brüsszelben az Európai Parlament 

Regionális Fejlesztési (REGI) szakbizottsága előtt meghallgatáson vesznek részt. A Székely 

Nemzeti Tanács polgári kezdeményezése nem egy elvont jogi kezdeményezés, hanem konkrét 

eseményekre, célokra alkalmazható. Teljes mértékben ráillik a kohéziós politika javítására 

vonatkozó elképzelés mindazokra az eseményekre, amelyek Parajdon történtek ez év május 

végén, júniusban – nyomatékosították. 

 

Szakértők: a parajdi sóbánya esetleges beomlása csak részleges lenne 
2025. június 9. – maszol.ro, szekelyhon.ro, Krónika 

A parajdi sóbányát ért katasztrófát követő soros, hétfői operatív értekezleten – amelyen részt 

vettek a sóbányában kialakult vészhelyzet kezelésében érintett összes intézmény képviselői – 

megállapították, hogy a legkedvezőtlenebb forgatókönyv esetén sem következhet be 

katasztrófa, nem omolhat be a bánya teteje egyben. A Hargita Megyei Prefektusi Hivatal által 

közreadott tájékoztatásban kiemelték, hogy a polgári védelmi szakértői csapat következtetései 

szerint új megoldásra van szükség a Korond-patak elterelésére, ezért egy másfajta, modern 

technológiát javasoltak a patakmeder vízzáróvá tételére. A szakértők arra a következtetésre 

jutottak, hogy a már meglévő megoldások kombinált alkalmazása a leghatékonyabb. Ennek 

műszaki részleteit egy külön megbeszélésen határozzák meg, amelyen részt vesz az ideiglenes 

elterelés tervezője, a kivitelező, egy hidrológus szakértő, valamint a Salrom Országos Sóipari 

Vállalat képviselői. 

 

Országos pedagógusvizsga és ötévenkénti felülvizsgálat? – RMPSZ: kevesebb 

vizsgát, több autonómiát és bizalmat 
2025. június 9. – maszol.ro 

Elsősorban méltányosságra, bizalomalapú rendszerre és építő jellegű értékelésre lenne szükség 

a tanári pályán, nem újabb típusú vizsgára – a korszerűsítés útjába viszont nem állnak – így 

véleményezte a Maszolnak Ferencz-Salamon Alpár, az RMPSZ alelnöke Daniel David oktatási 

miniszter nemrég tett javaslatát az országos licencvizsga megszervezésére és arra, hogy ne 

nyugdíjig járjon az úgynevezett címzetes állás, hanem egy ötévenkénti kiértékeléstől függjön a 

megtartása. Bár az RMPSZ a teljesítményértékelés kapcsán nem ért egyet az esetleges 
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bíráskodással, ám azzal igen, hogy lehetőséget kell teremteni a címzetes állás státuszának 

rugalmas alakítására határozatlanról meghatározott idejűre és vissza. 

        
Forró Krisztián: Szlovákia akkor erős, ha minden hangja hallatszik 
2025. június 6. – felvidek.ma  

Forró Krisztián, az államfő tanácsadója a mai napon találkozott Simona Zacharovával, a civil 

szervezetekért felelős kormánybiztossal és Horony Ákos kisebbségi kormánybiztossal. 

Mint a közösségi oldalán a találkozóval kapcsolatban kifejtette: jó hangulatú és tartalmas 

egyeztetést folytattak. „Beszélgettünk az együttműködés lehetőségeiről, a közös célokról. Teljes 

volt az egyetértés: a nemzetiségek gazdagítják Szlovákiát” – olvasható a bejegyzésben. 

Majd hozzátette: ez nemcsak kulturális érték, hanem olyan erőforrás, amelyet védenünk és 

gondoznunk kell. „Dolgozunk azon, hogy ez a sokszínűség ne csak szép szó legyen, hanem 

életszerű valóság is – közösségeink mindennapjaiban“ – húzta alá végezetül. 

 

Szeptemberben indul a Kassai Magyar Szakkollégium, már várják a jelentkezőket 
2025. június 6. – Új Szó  

Idén szeptemberben egy teljesen új magyar intézmény indul az ország második legnagyobb 

városában. A Kassai Magyar Szakkollégium (KMSZ) célja, hogy tehetséges fiatalokat 

támogassanak szakmai és személyes fejlődésükben, tehetségük kibontakozásában, s ezzel 

együtt egy dinamikus, összetartó közösséget építenének. Ahogy arról a KMSZ közösségi 

oldalán beszámoltak, a szeptemberben induló kollégium széles spektrumú, mégis célzott 

fejlődési lehetőségeket kínál.  Kulturális rendezvények, kirándulások, workshopok és közösségi 

események várják a tagokat. A diákok – akik a belváros szívében lakhatnak kényelmes és 

barátságos környezetben, az alap egyetemi standardhoz képest sokkal magasabb színvonalon 

– nálunk nemcsak résztvevők, hanem alkotó és döntéshozó személyek is – írják a ma délben 

közzétett bejegyzésükben.  

 

Az összetartozás nem kérdés, hanem döntés - Megemlékezés az Apponyiak 

kápolnájában 
2025. június 7. – ma7.sk 

Június 4-e napjaiban Éberhard neve újra megtelik jelentéssel és az ott is vészesen fogyatkozó 

magyarok száma megsokszorozódik az emlékezés idejére ezen a településen. Nemcsak a 

földrajzi hely lesz sűrűbb, nemcsak az Apponyi-kápolna falai visszhangzanak a benne elhangzó 

szavak, énekek, imák és csendek miatt, hanem azok szíve is, akik minden évben újra eljönnek, 

hogy jelenlétükkel üzenjenek: mi még itt vagyunk. A megemlékezésen részt vett Tóth László, a 

Nemzetpolitikai Államtitkárság felvidéki ügyekért felelős főosztályvezetője, Gubík László, a 

Magyar Szövetség elnöke, Bárdos Gyula, a Csemadok elnöke, Kiss Beáta, a Csemadok országos 

elnökségének szórványért felelős elnökségi tagja. „Apponyi Albert, a kortársai által legnagyobb 

élő magyarnak kikiáltott politikus, a párizsi magyar békeküldöttség vezetője, Magyarország 
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»védőügyvédje« itt töltötte gyermekkorát, olyannyira szerette ezt a helyet, hogy 

végrendelkezésében azt kérte, végső nyughelye az éberhardi Szent György-kápolna legyen, 

amely ma a község templomaként is szolgál. Ez a hely tehát egyszerre idézi Apponyi Albert 

politikai hagyatékát, a történelmi Magyarország emlékét, és a magyar megmaradás belső 

parancsát." – mondta Gubík.  

 

Varga-Bajusz Veronika: a jó magyar-szlovák kapcsolatok a felsőoktatásban is 

lehetőségeket adnak 
2025. június 9. – ma7.sk, felvidek.ma  

A jó magyar-szlovák kapcsolatok a felsőoktatásban folyó együttműködés terén is komoly 

lehetőségeket adnak, és ezeket kamatoztatni kell - jelentette ki Varga-Bajusz Veronika, a 

Kulturális és Innovációs Minisztérium államtitkára Eperjesen pénteken, a magyar-szlovák 

felsőoktatási együttműködés lehetőségeiről tartott sajtótájékoztatón. A kelet-szlovákiai 

megyeközpontban tartott rendezvényen a felsőoktatásért, szak- és felnőttképzésért, illetve 

fiatalokért felelős államtitkár a Magyar Rektori Fórum tapasztalatairól és a magyar-szlovák 

felsőoktatási együttműködés lehetőségeiről nyilatkozott. Felidézte: az idén már volt egy 

találkozójuk Robert Zsemberával, a szlovák oktatási, tudományos, kutatási és 

sportminisztérium államtitkárával, amelynek során megállapodás született arról, hogy 

létrehoznak egy magyar-szlovák felsőoktatási munkacsoportot, és most került sor ennek a 

csoportnak az első ülésére, amelyen meghatározták az együttműködés tématerületeit.  

 

Ha nem vonják össze a Márait az Iparival, a megye szerint az egyikük végleg 

megszűnhet 
2025. június 9. – Új Szó  

A Kassa Megyei Önkormányzat (KSK) iskolaügyi bizottsága június 2-i ülésén újból programra 

tűzte a kassai Márai és az Ipari iskolák összevonásáról szóló javaslatot. Mivel Tomáš Drucker 

iskolaügyi miniszter és a Magyar Szövetség bármilyen összevonást megelőzően szeretne 

közösen tárgyalni a kisebbségi iskolák fenntartóival, a Márai igazgatósága napokkal ezelőtt egy 

nyílt levelet küldött a megyei hivatalnak, hogy az előző esethez hasonlóan most is töröljék a két 

iskola összevonását illető programpontot. A 2025. június 2-ára összehívott ülés meghívójában 

a 7. napirendi pontként a következő szerepel: „A Szlovák Köztársaság iskolahálózatának és 

iskolai intézményeinek módosítása Kassa Megye fenntartói hatáskörében – az iskolahálózat 

optimalizációja Kassán”. Ahogy azt a nyilvánosságra hozott levélben a Márai vezetése 

elmagyarázta, Tomáš Drucker oktatási miniszter 2025. április 1-jén jelezte, hogy a nemzetiségi 

iskolák különleges figyelmet igényelnek, és Komáromban javaslatot tett egy szélesebb körű 

kerekasztal megszervezésére, amely a nemzetiségi alap- és középfokú oktatás optimalizációjára 

irányulna. A Magyar Szövetség válaszul erre a kijelentésre már létrehozott egy 

munkacsoportot. A csoport feladata, hogy elemezze a helyzetet és megfelelő megoldást 

keressen a nemzetiségi alap- és középfokú oktatás számára.  
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Főzés, közösség, megmaradás – új lendületben A Magyar Megmaradásért polgári 

társulás 
2025. június 9. – ma7.sk  

Könnyű nyár eleji szellő, bográcsok fölött gomolygó illatok, baráti nevetések, nagy 

találkozások, gyerekzsivaj: 2025. június 7-én ilyen hangulatban zajlott A Magyar 

Megmaradásért – Duna és Garam mente polgári társulás második főzőversenye, amely a 

tavalyi siker után idén még több résztvevőt vonzott. A rendezvény egyszerre volt gasztronómiai 

megmérettetés és közösségépítő ünnep, ahol az ízeken túl a magyarság megélése, az 

összetartozás és a közös élmények álltak a középpontban. A farnadi Túzok Vadásztársaság 

vadászlakján megszervezett versenyre idén 26 csapat nevezett. A bográcsokban sorra rotyogtak 

az ízletesebbnél ízletesebb ételek: marha-, disznó-, vad- és birkapörköltek, gulyások, sőt 

kengurupörkölt is készült. Az ételeket az Étrend Magyar Konyhafőnökök Egyesülete tagjai 

pontozták, a miskolci Pálfi Edina, a pesti Hauser Ferenc és az esztergomi Lugosi Lajos. 

    
A vidékfejlesztési miniszter Magyarkanizsa községben 
2025. június 6. – Vajma.info 

Pénteken Magyarkanizsára látogatott Milan Krkobabić vidékfejlesztési miniszter. Először a 

városházán járt, ahol Fejsztámer Róbert polgármesterrel és a község más vezetőivel tárgyalt a 

vidéki lakosság szükségleteiről, az eddig megtett intézkedésekről, valamint azokról a további 

lépésekről, amelyek a közeljövőben várhatóak az élet- és munkakörülmények javítása 

érdekében. A szerbiai Vidékfejlesztési Minisztérium saját hatásköre szerint aktívan részt vesz 

programjaival a vidéki lakosság élet- és munkakörülményeinek javításában. A minisztérium 

által megvalósított programok célja a vidéki lakosság megélhetési forrásainak megerősítése, az 

infrastruktúra fejlesztése, valamint a vidéki közösségek társadalmi életszínvonalának emelése. 

 

Döntöttek a képviselők: ezek a fejlesztések valósulhatnak meg Adán 
2025. június 6. – Pannon RTV 

Az útfelújítási projektek folytatásáról és kulturális kérdésekről is döntöttek a képviselők az adai 

Községi Képviselő-testület hetedik rendes ülésén. Moholon és Törökfalun is fiókkönyvtárat 

nyithat a Szarvas Gábor Könyvtár, utóbbi település felé pedig várhatóan felújított úton lehet 

majd eljutni Ada irányából. A képviselők továbbá döntöttek a nyilvános elismerésekről szóló 

határozat elfogadásáról is, mely lehetővé teszi, hogy a július másodikai díszülésen átadják 

ezeket a kitüntetéseket. Lakatos Adrián, az adai Községi Képviselő-testület elnöke: „Egy 

hosszú, maratoni ülésen van túl a képviselő-testület. 23 napirendi pontot vitattunk meg. Ezt 

nehéz lenne teljes egészében összefoglalnom, ezért csak néhány főbb pontot emelnék ki. 

Rendkívül fontosnak tartom azt, hogy a pénzügyminisztérium jóváhagyta az Ada-Törökfalu 

útszakasz felújítására szánt pénz beépítését a költségvetésbe. Így ez a rendkívül fontos projekt, 

ami összeköt minket a falvainkkal, zavartalanul folytatódhat.” 
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Szövetség generációkon át 
2025. június 7. – Magyar Szó 

Vicsek Annamária, a Vajdasági Magyar Szövetség alelnöke pénteken a VMSZ Nyugdíjas 

Fórumának bővített elnökségi ülésén vett részt – jelentette be Facebook-oldalán az eseményt 

követően. Az ülésre dr. Pásztor Bálintnak, a VMSZ elnökének megbízásából látogatott el. – A 

VMSZ minden élethelyzetben kiáll értük – ahogyan ők is évtizedek óta kitartanak mellettünk 

– írta Vicsek Annamária Facebook-bejegyzésében. Kiemelte, szép korú polgártársaink azok, 

akik tapasztalatukkal, higgadtságukkal és kitartásukkal ma is példát mutatnak. Az ülésen 

megosztotta a VMSZ álláspontját a jelenlegi, sokakat nyugtalanító politikai fejleményekkel 

kapcsolatban. – Közösen mondtuk ki: aggodalommal figyeljük az oktatás leépítésének 

kísérletét, elutasítjuk a törvényellenes akciókat, és bár vannak jogosnak tűnő követelések, a 

célhoz vezető út sem lehet jogsértő. Hozzátette, bíznak benne, hogy fiataljaink mihamarabb 

visszatérnek a tanuláshoz, a vizsgákhoz – az építkezéshez, nem a romboláshoz, és köszönetet 

mondott Burány Hajnalkának, Zenta polgármesterének, hogy jelenlétével és gondolataival is 

megerősítette közösségünk egységét és jövőbe vetett hitét. 

 

Több százan ropták a néptáncot Péterrévén 
2025. június 8. – Pannon RTV 

Több mint 250 résztvevővel zajlott a Nemzetközi Gyermek Néptánc és Népművészeti Fesztivál 

Péterrévén. A rendezvényt a helyi Tisza Mente Közművelődési és Népművészeti Egyesület 19. 

alkalommal szervezte meg. A gyerekek az egész napos program keretében kézműves 

foglalkozáson vettek részt, valamint felvonultak a település központjában. A népművészeti 

fesztiválra a vajdasági csoportok mellett Magyarországról is érkeztek vendégfellépők. A 

fesztivál elsődleges célja, hogy a fiatalabb korosztály számára is bemutatkozási lehetőséget 

biztosítsanak. 

 

Ajándékcsomagok az általános iskolák második, negyedik, valamint ötödik 

osztályos tanulóinak 
2025. június 9. – Pannon RTV 

Vajdaság több településén részesülnek az általános iskolák második, negyedik, valamint ötödik 

osztályos tanulói ajándékcsomagban az MNT jóvoltából. Zentagunaras után a zentai Thurzó 

Lajos Általános Iskolában örvendeztették meg a gyerekeket. A zentai Thurzó Lajos Általános 

Iskola második osztályos tanulói is metalofonokat, a negyedik osztályos tanulók földrajzi 

atlaszokat, míg az ötödikesek egy MNT logóval ellátott tornazsákot vehettek át. A Magyar 

Nemzeti Tanács jóvoltából a 2024/25-ös tanévtől kezdve az összes, magyar nyelven tanuló 

általános iskolás ajándékban részesül valamilyen formában. Fremond Árpád, elnök, Magyar 

Nemzeti Tanács: „Az iskola év elején arra az elhatározásra jutottunk a Magyar Nemzeti 

Tanácsban, hogy nem csak elsősöket fogjuk meglepni egy beiskolázási csomaggal, illetve iskola 

táskával, nem csak az osztálykirándulásokat fogjuk a jövőben támogatni, hanem minden egyes 

iskola évben a tanulóknak valamilyen ajándékkal fogunk kedveskedni. Azért jelentős ez, mert 

nekünk nagyon fontos, hogy ti magyar nyelven tanuljatok, nagyon fontos, hogy anyanyelven 
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tanulhassatok és nekünk mindent meg kell tenni annak érdekében, hogy ti jól érezzétek 

magatok az iskolában és a családnak, a szüleiteknek is segítség ez, ha mi valamilyen ajándékkal 

kedveskedünk.” 

 

Néptáncgálával zárult a Közép-bácskai Népművészeti Fesztivál Topolyán 
2025. június 9. – Pannon RTV 

Tizennégy éve a topolyai Kodály Zoltán Magyar Művelődési Központ szervezésében azzal a 

céllal jött létre, hogy népszerűsítse a népművészet minden ágazatát. A Kodály Zoltán Magyar 

Művelődési Központban több szakosztály is működik, a négy nap alatt a közönség számára is 

nyitottá tették a központ szerteágazó munkáját. A vasárnapi gálaműsoron a környék 

néptáncosainak apraja és nagyja is bemutatkozott. Kisimre Szerda Annának a topolyai Kodály 

Zoltán Magyar Művelődési Központ elnökének és a fesztivál szervezőjének egész környezetét 

átszövi a néphagyomány, a néptánc. „Azzal a céllal hoztuk létre, hogy itt a Közép-Bácskában 

működő egyesületek, népművészeti csoportok találkozzanak, és tettük ezt azért több napossá, 

mert a művelődési központunkban különféle szakosztályok működnek, és hogy mindenkinek 

legyen lehetősége bemutatkozni.” 

 

Csütörtökön döntenek Szabadka Város hivatalos elismeréseinek 

adományozásáról 
2025. június 9. – Pannon RTV 

A javaslat szerint Pro Urbe díjat adományoznának Kovács Frigyes színművésznek és Tóth 

Szalai Erika okleveles jogásznak, valamint posztumusz Dušan Maravić sportoló kaphatja meg 

az elismerést. A Címeket és Elismeréseket Adományozó Bizottság május 12-én megtartott 

ülésén döntött a javaslatokról. A díszpolgári címet Predrag Petričević okleveles 

építőmérnöknek adományoznák. A javaslat szerint Szabadka Város képviselő-testülete Pro 

Urbe díjat adományozna Kovács Frigyes színművésznek és Tóth Szalai Erika okleveles 

jogásznak, valamint posztumusz Dušan Maravić sportoló kaphatja meg az elismerést. 

       
A Katolikus Karitász újabb segélyszállítmányt adott át a kárpátaljai kórházaknak 

és szociális intézményeknek 
2025. június 6. – MTI, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, KISZó 

A Katolikus Karitász - Caritas Hungarica gyermek-tolószékeket, kórházi felszereléseket és 

eszközöket, valamint tartós élelmiszereket tartalmazó segélyszállítmányt továbbított 

Kárpátaljára, hogy segítséget nyújtson több, az ukrajnai háborús konfliktus miatt súlyosan 

megterhelt egészségügyi intézménynek. A humanitárius segítség nemzetközi összefogás és 

gyűjtés eredményeként, a Katolikus Karitász, valamint a Lions Clubok támogatásával valósult 

meg és ért célba. A Munkácsi Megyei Gyermekkórház mellett a ráti Szent Mihály 
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Gyermekotthonba, a Nagyszőlősi, Rahói és Huszti Járási Kórházakba, valamint az idősek 

számára fenntartott Kőrösmezői Szociális Gondozóközpontba is jut támogatás. 

 

Kézműves értékek és amatőr művészeti közösségek bemutatkozása a Perényi 

Kultúrkúriában 
2025. június 6. – KISZó 

A Pro Cultura Subcarpathica civil szervezet  a beregardói Perényi Kultúrkúriában tartotta meg 

azt az ünnepi kulturális rendezvényét, mely a Nemzeti Művelődési Intézet TehetségPaletta és 

A Szakkör programjainak kárpátaljai megvalósításához kapcsolódik. A Szakkör programot 

harmadik alkalommal valósították meg Kárpátalján, és sikerét mi sem bizonyítja jobban, mint 

az, hogy minden évben gyarapodik a szakkörök száma. A másik program a TehetségPaletta 

nevet viseli, amelyet 2025-ben első alkalommal hirdetett meg az intézet és terjesztett ki 

határon túlra. Célja a Kárpát-medencében működő amatőr művészeti közösségek 

megerősítése, szakmai tevékenységük és utánpótlás-szervezésük támogatása. 

 

KMNE: Nagycsaládos Gyereknap és tisztújítás 
2025. június 8. – KISZó 

Több mint ezer résztvevővel tartotta meg nyárindító programját, a Nagycsaládos Gyereknapot 

a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete (KMNE). A Tiszacsomai Honfoglalási 

Emlékparkban, illetve az Árpád Vezér Látogatóközpontban színes programokkal és egész 

napos kikapcsolódási lehetőséggel vártak minden tagcsaládot. Volt ott számos kézműveskedési 

lehetőség, lovaglás, lézerharc, körhinta, darts foci, buborékfoci, ugrálóvár, körhinta, 

trambulin, népi játékok, szekerezés, íjászat, arcfestés, hajfonás és sok más meglepetés. 

Kardosné Gyurkó Katalin, a Kulturális és Innovációs Minisztérium miniszteri biztosa kiemelte, 

sokan gyűltek össze a rendezvényen, mégis mindannyian érzik, hogy amit mondanak, látnak, 

az családban marad. Érzik, hogy közük van egymáshoz, még akkor is, ha most találkoztak 

először, mindenkit megszólít a másikban a magyar 

 

XIV. GENIUS Tehetségnap 
2025. június 9. – KISZó 

A GENIUS Jótékonysági Alapítvány immár 14. alkalommal rendezte meg a Kárpátaljai 

Tehetségnapot. Az alapítvány hagyományos tanévzáró ünnepségét a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola Átriumában tartották. A rendezvény egyben a vidékünkön 

működő 15 tehetségponton megtartott tehetséggondozó hétvégék, valamint a Kárpátaljai 

Magyar Pedagógusszövetség (KMPSZ) tanulmányi vetélkedőinek záróünnepsége, illetve a 

különböző felsőoktatási és középiskolai ösztöndíjak nyerteseinek ünnepélyes díjkiosztója is. – 

Ez az a nap, amikor megállunk egy pillanatra, hogy ünnepeljük azokat a tehetségeket, 

kiválóságokat, akik a tanév során valamilyen elismerést, ösztöndíjat, vagy a legtöbb Talentum-

tallért gyűjtötték össze a különböző tudományos rendezvényeken, versenyeken, 

ösztöndíjprogramokon – fejtette ki Váradi Natália, a GENIUS JA igazgatója. Hozzátette, az idei 

ünnepség különösen kedves számukra, hiszen pünkösd előnapján rendezték meg, ezért 
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mindenki ajándékot kap: valaki a tudomány, valaki a nyelvismeret, megint másvalaki a 

bölcsesség ajándékát. 

 

Virtuózok: a tiszapéterfalvai Paládi Máté az évad felfedezettje 
2025. június 9. – KISZó 

Kelemen Gáspár hegedűs lett a Virtuózok jubileumi évadának magyar győztese, míg édesanyja, 

Kokas Katalin az Év zenepedagógusa díjat vehette át a komolyzenei tehetségkutató 10. 

évadának péntek esti döntőjében. A tiszapéterfalvai (Kárpátalja) Paládi Máté zongorista az 

évad felfedezettjeként a döntőig jutott, második helyezett lett. Magyarország első és egyetlen 

klasszikuszenei tehetségkutató versenyében öt nemzet több száz fiatal művésze mérettetett 

meg. A jubileumi műsor a Nemzetpolitikai Államtitkárság támogatásával a határon túli 

tehetségeket is felkutatta, és a legígéretesebb versenyzők hazánk elismert zenetanárainak 

közreműködésével mesterkurzuson is részt vehettek. A határon túli válogatóban felfedezett 

Paládi Máté Magyarország másik klasszikuszenei reménységeként a nemzetközi döntőig jutott. 

 

Háború: nagyszabású fogolycsere kezdődött 
2025. június 9. – KISZó 

Több mint három éve orosz hadifogságban lévő mariupoli védők is szerepelnek azok között, 

akiket most szabadon engedtek. Ukrajna nagyszabású hadifogoly-cserefolyamatot indított 

Oroszországgal a törökországi Isztambulban elért megállapodások keretében – erről Volodimir 

Zelenszkij ukrán elnök számolt be hétfőn, június 9-én a Telegramon. „Ma kezdetét vette az a 

csereakció, amely a következő napokban több szakaszban is folytatódni fog. Azok között, akiket 

most visszahozunk, vannak sebesült és súlyosan sérült katonák, valamint 25 év alattiak. A 

folyamat rendkívül összetett, sok érzékeny részlettel, az egyeztetések gyakorlatilag napi szinten 

zajlanak” – írta Zelenszkij. Az államfő reményét fejezte ki, hogy az Isztambulban elért 

megállapodások humanitárius aspektusai teljes mértékben megvalósulnak. 

 

Kiemelkedően szerepelt Kárpátalja az Interreg-pályázatokon 
2025. június 9. – Kárpátalja.ma 

Hat év után először tartották Ukrajnában az Interreg VI-A NEXT Magyarország–Szlovákia–

Románia–Ukrajna (HUSKROUA) program monitoring bizottságának ülését. Az eseménynek 

ezúttal Kárpátalja adott otthont a napokban. Vaszil Ivancso, a Kárpátaljai Megyei Katonai 

Közigazgatás első helyettese elmondta, legutóbb 2019. március 21-én került sor ilyen 

formátumú találkozóra. Az ülésen értékelték az előző évben lezajlott első pályázati kiírás 

eredményeit. Kárpátalja kiemelkedően teljesített: 39 projekt kapott támogatást, összesen 

mintegy 15 millió euró értékben, ezzel a megye az ukrajnai régiók élére került. 

 

Az élet kérge – kiállítás a Munkácsy Mihály Magyar Házban 
2025. június 9. – Karpat.in.ua 

A Munkácsy Mihály Magyar Ház legújabb kiállítása ismét különleges élménnyel várja a 

látogatókat: Volodimir Pavlisin festőművész „Az élet kérge” című egyéni tárlata egy hónapon 
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https://kiszo.net/2025/06/09/virtuozok-a-tiszapeterfalvai-paladi-mate-az-evad-felfedezettje/
https://kiszo.net/2025/06/09/haboru-nagyszabasu-fogolycsere-kezdodott/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/interreeg-huskroua-palyazat-karpatalja-monitoring-bizottsag/
https://life.karpat.in.ua/?p=244880&lang=hu


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 10. 

át tekinthető meg. A művész évtizedek óta tartó alkotói pályáját számos megyei, országos és 

nemzetközi elismerés övezi. Művészete a belső érzések és a külső valóság határmezsgyéjén 

helyezkedik el – festményei nem pusztán vizuális élményt nyújtanak, hanem mély érzelmeket 

és gondolatokat is ébresztenek a szemlélőben. A kiállítás címe, „Az élet kérge”, szimbolikus 

jelentéssel bír: a kéreg egyszerre védelmet nyújt, ugyanakkor magán hordozza az idő 

múlásának és az átélt élményeknek a nyomait. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. június 6. – Kossuth Rádió 

 

Emléktáblát avattak Potápi Árpád János, a néhai nemzetpolitikai államtitkár tiszteletére a 

csíksomlyói Fodor Ház udvarán. Az esemény egyben a Potápi Árpád János Alapítvány a Magyar 

Nemzetért első, hivatalos rendezvénye volt. Az emléktábla-avatón a néhai államtitkár számos 

székelyföldi barátja és tisztelője volt jelen. Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes beszédében 

úgy fogalmazott: Potápi Árpád János magyarsága nem járulékos elem volt, hanem a lényegadó 

karaktere. A nála tapasztalt nemzethűség a bukovinai székely gyökereiből is eredt. Csíkszeredai 

tudósítónk, Bíró István is részt vett az emléktábla-avatón. 

 

Idén is megállt Aradon a Csíksomlyó Expressz és a Székely Gyors nevű, Budapesten egy 

szerelvénnyé összekapcsolt zarándokvonat, amely a csíksomlyói búcsúba szállítja a 

magyarországi zarándokokat. Az aradi pályaudvaron helyi magyarok csoportja fogadta péntek 

délelőtt az utasokat, és testi-lelki útravalóval engedte tovább Székelyföld felé őket. Pataky Lehel 

Zsolt tudósítása. 

 

A régi bányarész be fog omlani, ám azt a részt, amely gyógyászati vagy idegenforgalmi célokat 

szolgált, megpróbálják megmenteni az újabb bányarésszel együtt – mondta tegnap bizakodóan 

a Parajdi Sóbánya vezérigazgatója, a megyei kormánybiztos pedig azt jelezte, úgy tűnik, hogy 

az utóbbi napokban nem romlott tovább a vízzel telt sóbánya helyzete. Közben érkezik a 

segítség is az anyaországból a régióba és a helyiek sem ülnek tétlenül. Az Udvarhelyszéki Kis- 

és Középvállalkozók Szövetsége, a Székelyföldi Jégkorong Akadémia, különféle civil 

szervezetek és az egyházak gyűjtést szerveznek: pénzzel, szállás felajánlással, meleg ebéddel 

járulnak hozzá a kár enyhítéséhez. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A napokban tartotta meg tisztújító közgyűlését a Kárpátaljai Határmenti Önkormányzatok 

Társulása. Az eseményen a résztvevők ismét bizalmat szavaztak Babják Zoltánnak, a 

Beregszászi Kistérség polgármesterének. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

Harmadik éve működik az MCC Dunaszerdahelyi Központja, ahol mintegy 200 fiatal 

gyarapíthatja tudását, fejlesztheti tehetségét. A Fiatal Tehetség Programba június végéig 

jelentkezhetnek a mostani alapiskolák negyedikesei, a Középiskolás Programba pedig a 

középiskolások. Akit ide felvesznek, az plusztudást kap az iskolai tananyag mellé. Az 

alapiskolások programja a tanmenetre épül, a középiskolások programjában viszont 

kifejezetten a diákok igényei szerint igyekeznek kiválasztani a témákat. Az MCC 

dunaszerdahelyi vezetőjét, Pomichal Krisztiánt Haják Szabó Mária kérdezte. 

 

Meghirdette idei ösztöndíj-pályázatát a Nyilas Misi Tehetségtámogató Egyesület, amely 2003 

óta segíti a tehetséges és szociálisan hátrányos helyzetű tanulókat. Évente többszáz ösztöndíjas 

folytatja tanulmányait a világ számos pontján élő támogatók anyagi hozzájárulásának 

köszönhetően. A sikeres érettségit követően a támogatók segítik ösztöndíjasaik felsőfokú 

tanulmányait is. Az egyesület ügyvezetőjét, Dénes Idát kolozsvári tudósítónk, Ferencz Ádám 

kérdezte. 

 

Nagybecskereken nemcsak a végzős középiskolásoknak szervezik meg a ballagók táncát, 

hanem az ősszel iskolába készülő, most búcsúzó óvodásoknak is. A 10. alkalommal 

megrendezett Helló, világ! elnevezésű ovis táncra a város 16 óvodájából érkeztek a gyerekek. 

Kónya-Kovács Otília összeállítása. 

 

Határok nélkül 

2025. június 9. – Kossuth Rádió 

 

Mint ahogy arról korábban már mi is beszámoltunk, a diaszpórában jelenleg 260 hétvégi 

magyar iskola és gyermekközösség működik. Mintegy 13 ezer gyermeket nevel, tanít több mint 

ezer szakképzett oktató, akiknek a munkáját számos szülő és önkéntes segíti.  

A többi között erről is szó volt a Hétvégi Magyar Iskolák 8. Találkozóján, amelyet idén is 

megszervezett a Nemzetpolitikai Államtitkárság azzal a céllal, hogy a diaszpórában működő 

hétvégi magyar iskolák vezetői, nevelői találkozhassanak egymással, megoszthassák 

tapasztalataikat, illetve tájékoztatást kapjanak aktuális nemzetpolitikai kérdésekről.  Az 

áprilisi, budapesti tanácskozás szüneteiben kértem mikrofon elé az iskolák igazgatóit, tanárait 

és a magyar diaszpóra közösségek vezetőit, támogatóit. Az akkor felvett beszélgetésekből 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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készítettem mára egy hosszabb összeállítást. Elsőként Szilágyi Pétert, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkárát halljuk. 

 

 

Kárpát-medence 

2025. június 8. – M1 

 

A vállalkozások mellett a felvidéki magyar közösséget is építi a Szlovákiai Magyar 

Vállalkozók Szövetsége 

Közel tíz éve építi a felvidéki magyar vállalkozói közösségét a Szlovákiai Magyar Vállalkozók 

Szövetsége. Pozsonytól egészen Nagykaposig, több mint ezren csatlakoztak a 

kezdeményezéshez. Küldetésüknek tartják, hogy a felvidéki magyar vállalkozókat ne csak 

összefogják, de közösséggé formálják és támogassák is. 

 

20 éve indult a dévai Téglás Gábor Elméleti Líceum 

Déva városa Dél-Erdélyben, az Erdélyi-érchegység lábánál, a Maros folyó mentén helyezkedik 

el. Fontos közlekedési és gazdasági csomópont, valamint történelmi és kulturális központ. 

Legismertebb nevezetessége Déva vára, amely egy vulkanikus hegytetőn áll. Dévának 53 ezer 

lakosa van, a magyarok aránya 5-6 százalék. A városban működik a Böjte Csaba ferences rendi 

szerzetes nevéhez köthető, a hátrányos helyzetű gyermekeket támogató Dévai Szent Ferenc 

Alapítvány. Két évtizeddel ezelőtt nyitotta meg kapuit a Téglás Gábor Elméleti Líceum, a 

település egyetlen magyar tannyelvű közoktatási intézménye, és Hunyad megye egyedüli 

magyar tannyelvű középiskolája. 

 

Öt éve indult el a színházi kultúrát népszerűsítő Déryné Program   

A kárpátaljai Beregszász és Nagydobrony volt az első két állomása a Határtalan Program 

elnevezésű kulturális missziónak, amely a Déryné Program keretében indult el a Kárpát-

medence magyarlakta területein. A program célja a környező országokban élő magyar 

közösségek kulturális életének támogatása, nemzeti identitásuk erősítése, színházi előadások 

és művészetpedagógia foglalkozások elérhetővé tételével a társadalmi és kulturális 

esélyegyenlőtlenség mérséklése. 

 

A hit, a kultúra és az anyanyelv megmaradását segíti a Petőfi Program 

ösztöndíjasa Ürményházán 

A Dél-bánsági szórványmagyarság egyik fontos települése Ürményháza. A kulturális értékekbe 

való makacs kapaszkodás és a megmaradás reménye vezeti az itt élő magyarokat 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/
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mindennapjaikban. Ennek tudatában végzi odaadó munkáját Kürtössy Péter is, a 

Nemzetpolitikai Államtitkárság Petőfi Sándor programjának ösztöndíjasa. A hagyományőrzés 

jegyében szervez programokat, néprajzkutatóként pedig arra törekszik, hogy minél jobban 

megismerje a település és ezzel együtt az itt élő magyarok múltját is. 


